
 
 
Protokoll fört vid styrelsemöte i Svensk förening för allmänmedicin  
på Steningeviks konferens i Märsta 2024-09-18 kl 08.30 – 2024-09-19 kl 15.00 

 
Närvarande 
Magnus Isacson (MI), ordförande 
Anders Lundqvist (AL), facklig sekreterare 
Andreas Stomby (AS), vetenskaplig sekreterare 
Panteha Hatefi (PH), kassör 
Linda Sandberg (LS), ledamot 
Andreas Thörneby (AT), ledamot 
Emil Péclard (EP), vice ordförande 
Åke Åkesson (ÅÅ), ledamot 
Jenny Berggren (JB), ledamot 
 
Adjungerade 
Isabelle Körner Johnsson (IKJ), kansliet 

 

§ 198 Mötet öppnades av ordförande. 
 

§ 199 Dagordningen fastställdes och flera övriga frågor lades till. 
 

§ 200 Föregående Att-göra-lista gås igenom med avrapportering. 
 

§ 201 Ekonomi 
- PH ger en uppdatering om budgetläget, anmälningar till Mitt-i- ST i sjunkande, 

kansliets dubbelbemanningskostnader avklarade. 
- Kongressbudget: Sthlm 2025, bättre underlag efterlyses. Förslag om fördelning av 

ev överskott - upp till 225 000 kr 50/50 över det 80/20. Anmälningsavgifter höjda 
900 kr på alla delar. Avgift för pensionärer föreslås vara oförändrad. Budgetering 
för 500 deltagare rekommenderas. Prekongress behöver bättre underlag. 
Endagsbiljett- 4000 kr (?) Kostnad för digital uppkoppling FM-möte behöver 
redovisas. Kongresshemsida behöver komma på plats. Vilka gäster som bör bjudas 
in diskuteras.   
Beslut: Pensionärsavgift ska vara oförändrad. 

 
§ 202 Forskning  

- Uppdatering NCGP 2026. Precongress 25 maj arrangeras av NYGP och hålls på 
Spira. Kongressdatum 26–29 maj 2026 på Elmia med möjlighet att ”streama” 
keynote- föreläsningar vid platsbrist. Fullmäktige äger rum efter lunch 26 maj. 
Examinandfest 27 maj och kongressmiddag 28 maj. Kongresskommitté 10 personer. 
Vetenskaplig kommitté + en styrgrupp på 6–8 personer. Granskningsgrupp 20 
personer ska hantera 400 abstracts. Meetex arrangerar. Tema- Empowering GPs for 
a sustainable future. Följsamhet till SFAMs stadgar och NFGPs stadgar behöver 
säkras. Söka pengar från regionstyrelse och Forte (upp till 300 000 kr) är en 
möjlighet att överväga.  

- Reseanslag HT 2024. AS informerar om inkomna ansökningar. 
 



 
 

 
§ 203 Remisser 

1. Förslag till nationell plan för HSVs kompetensförsörjning. 
Beslut:   EP gör en läsanvisning och planeras en genomgång (efter att alla har 
läst på) vid styrelsemötet 7/10. 
 

§ 204 Framtida kongresser – tankar från Uppsala 
Samma kongressbyrå ger kontinuitet och tidsbesparing. Diskussion om turordning och 
den geografiska representationen. Uppsala önskar arrangera igen 2027. En representant 
från de senaste kongresserna (2 år) föreslås bilda en resursgrupp, tillsammans med EP, 
IKJ och PH.  EP mejlar organisationen i Kalmar och Uppsala. Ett inriktningsbeslut om att 
inte vara strikt turordningsorienterad. 
 

§ 205 Mail från Pfizer 
MI besvarar meddelandet med hänvisning till vårt oberoende i förhållande till 
kommersiella aktörer. 
 

§ 206 Kurs i hållbar diagnostik 
Ser i huvudsak bra ut. AT återkopplar diskussionen till SFAM-H med förslag på smärre 
språkliga justeringar. 
 

§ 207 Förstatligande av sjukvården – vad tycker egentligen SFAM? 
MI redogör för sin kommittémedverkan, ÅÅ presenterar den historisk bakgrunden. Inga 
garantier för positiva utfall för primärvården. Utgångspunkt antingen statligt i sin helhet 
eller bibehållande. Inga halvmesyrer. Diskussionen har många beröringspunkter med 
bemanningsfrågan se §209 nedan. Vilka problem i hälso- och sjukvården kan ett 
förstatligande lösa?  
Förväntningar och farhågor? Behovsprövning/fri etablering. Ansvarsfördelning. 
Intressekonflikter. 
 

§ 208 Fortbildningspolicy – Vad är vår ståndpunkt? 
- Diskussionen har AL sammanfattar i ett separat dokument (som kan användas 

av ÅÅ vid SLF representantskap). Reglering behövs i form av lag/föreskrift. CPD i 
stället för CME. Poäng beskriver deltagande, inte inlärningseffekt och skapar 
onödig byråkrati. Krav i vårdval kan handla om förekomst av individuell 
fortbildningsplan i kollegial dialog med uppföljningen förankrad hos 
verksamhetschef, förekomst av lokalt fortbildningsansvarig allmänläkare, och 
jämförelsetal när det gäller antal dagar extern fortbildning, antal timmar för 
intern fortbildning och deltagande i FQ/Balintgrupp. Det handlar då om 
”benchmarking” gentemot övriga vårdcentraler i vårdvalet, ett kvalitetsmått. 

- För att underlätta planering av fortbildning vore det bra med en 
sammanställning av det utbud som SFAM rekommenderar. Det kan uppdateras 
halvårsvis. Beslut: Styrelsen uppdrar åt Fortbildningsrådet att arbeta med 
frågan. 

 
 
 
 
 

 
 
 
 



 
 

§ 209 Bemanningskartläggning 
AS redogör för reaktioner från SFAM Jönköpings kartläggning. Formulär, beräkningsfil 
(excel) och rapportmall är fritt tillgängliga för lokalföreningar i alla regioner. Just nu 
genomförs Läkarförbundets enkät och det är lämpligt att invänta resultatet innan nya 
kartläggningar. AT har sammanfattat diskussionen i ett separat dokument. 

- Resursgap inte bara persongap behöver överbryggas. 
- Resursfördelning mellan primärvård/sekundärvård kan inte förbli konstant. 
- Listningstak och gröna öar är en nödvändig väg till målet. Politisk och 

professionell acceptans ett måste. 
- Kartläggningens nödvändighet och genomförande behöver politisk förankring 

och legitimitet. 
- Strukturerade argument för att möta negativa inställningar till listningstak  

1. Synliggöra dagens ojämlikhet. 
2. Övergångslösningar för de som tillfälligt blir utan fast läkarkontakt. 
3. De allra högst prioriterade skall få förtur (t.ex SÄBO/HSV). 
4. Stabilitet över tid snarare än ”fast-/anställningsform” är det viktiga. 

 
§ 210 Kunskapsstyrningen – PV prio 

MI och AS har tillsammans med SFAM-H tankar kring hur innehållet i 
kunskapsstyrningen skulle behöva en prioriteringsanvisning (PV-prio). Obesitas, 
hypertoni, psykisk ohälsa är områden som skulle kunna komma i fråga. Ett slags filter 
med ekonomiska förutsättningar och TNT-beräkning.  
 

§ 211 KKV 
SFAM-H håller i genomgången 20 september, se bilaga schema. 
 

§ 212 
 

Övrigt inför föreningsmöte? 
Diskuteras kort om kunskapsstyrningen och bemanningsfrågan. 
 

§ 213 Webinar – Mediahuset – reklam? 
MI presenterar en idé från Mediahuset. Reklam är inget vi vill ha eller behöver. 
Diskussion om Torsdagsmötena och dess format, önskemål om mer medicinskt innehåll 
och behovet av att attrahera yngre deltagare.  
 

§ 214 Kollegial Dialog Online IT-support 
Information om nya förutsättningar inför omstart. 
 

§ 215 Ny ordförande ST-rådet 
Beslut: Styrelsen utnämner Zahra Baldawi, Alvik VC, Stockholm. 
 

§ 216 Inbjudan att nominera ledamöter till råd och delegation 2025-01-01 – 2026-12-31 SLF 
Inga förslag framkommer. Ta upp frågan med ordföranden för lokalföreningarna och 
rådsrepresentanterna.  
 

§ 217 SFAMs chefskurs 
Förslag till SFAM-kurs med fokus: Leda i allmänmedicinsk verksamhet 
Målgrupp alla specialister + ST i sent skede preliminärt men gruppen kan vidgas till att 
även omfatta andra professioner.  Förslag till dokument inkl kursplan utarbetas av AS. 
 



 
 

§ 218 Nomineringar till Läkarförbundets hederspriser 
Förslag inkommer och AT agerar vidare i frågan för att se till att nominering skrives och 
insändes. 
 

§ 219 Rapport från externa möten 
- JB rapporterar från sitt möte med Myndigheten för vård- och omsorgsanalys 

som önskade diskutera sina förslag på nya mått att utvärdera i primärvården. JB 
återkopplade svårigheterna att handskas med det mätbara i dessa förslag. 

- MI träffade Miriam Söderström (MS), statssekreterare åt Acko Ankarberg (AA) 
på Socialdepartementet. MI tog upp vikten av kompetensförsörjning (fler ST 
och 1/1100), digitalisering. AA signalerade via MS betydelsen av 1/1100. Att 
etablera kontakt med Sofia Ireståhl blev en annan slutsats. 

 
§ 220 Övriga frågor 

- SLS enkät om sin verksamhet (prioritering, uppdrag och påverkansarbete) 
besvaras av AT under gemensam diskussion.  

- Mitt-i-ST värderare och SFAM-medlemskap.  
Beslut: SFAM-medlemskap krävs för att ta denna roll. Konstigt vore det annars. 

- LMV-NPF utredning avhandlas under promenad med diskussion, nominering av 
kollegor till Läkemedelverkets ADHD utredning. 

- Tänkbara propositioner till FM - diskussion utan konkreta förslag.  
- Fortbildningsdialog – AL rapporterade från Lipusmötet 19 sep. 
- Schemat för höstmötet bifogas protokollet. 

 
§ 221 Månadens nyhetsbrev – AL samlar in material. 

 
§ 222 Nästa möte 

2024-10-07 Teams kl 20.00-21.15 
 

§ 223 Mötet avslutas 
Ordförande förklarade mötet avslutat. 
 

 

Vid protokollet  Justeras 

 

 

Anders Lundqvist  Magnus Isacson    
Facklig sekreterare  Ordförande 
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